

Marvelous tourism summer in Lebanon

السياحة الصيفية في لبنان تعاود الازدهار



Tourism in Lebanon witnessed slowing down earlier this summer due to recent political developments but it has started bouncing back. The rate of hotel occupancy increased from 10-12% to 46%, according to the statement made by Mr. Pier Al-Ashqar, head of the Lebanese Hoteliers Association and a consultant to the Lebanese tourism ministry.

The geographical location of Lebanon, its nature and mild climate, in addition to its long civilization heritage and the stable political situation in the last few years, all contributed to Lebanon's high rating as a tourist destination. Lebanon is at the meeting point of three continents with different cultures and tourist attractions. The climate allows skiing in winter in the mountainous region and enjoying the sea side summer time. You can add to that the friendly Lebanese people and their delicious cuisine.

Tourist attractions are numerous in Lebanon in summer, with the mountain area full of famous resorts which attract hundreds of thousands of tourists, especially Arabs. The season renews itself yearly with different festivals and celebrations. All this served by a tourism infrastructure that provides all what the tourists desire, as well as the most modern sport, medical and cultural facilities and shopping.

May Aredha, head of Baalbeck Festival, said that the festival will present "Flying Flames", a show which has been prepared especially for this event by the Canadian artist Debra Brown, during the 7-9th of the current month of July. The festival of Beit Al-Dein for this year will have six music concerts. ■

شهدت السياحة في لبنان تدنياً ملحوظاً قياساً مع العام الماضي نتيجة الأحداث التي واكبت بداية الصيف. إلا أن لبنان بدأ بتجاوز الأزمة. حيث ارتفعت نسبة الإشغال في الفنادق من 10 - 12% إلى 46%. بحسب ما صرح به رئيس جمعية أصحاب الفنادق في لبنان ومستشار وزارة السياحة اللبنانية بيار الأشقر. إن موقع لبنان الجغرافي الذي يتيح له التمتع بالطبيعة الخلابة والمناخ المعتدل بالإضافة إلى موروثه الحضاري العريق والاستقرار الأمني والسياسي في السنوات الماضية ساهم في نمو لبنان ليصبح بلداً سياحياً متقدماً. ويقع لبنان على ملتقى ثلاث قارات ويقدم أنواعاً مختلفة من الثقافات والمناطق السياحية. كما تسمح الأحوال الجوية فيه بالترليج في الشتاء في الجبال والتمتع بالبحر على الساحل أيام الصيف.

إضافة لما يتمتع به المواطن اللبناني من الوعي السياحي وبشاشة الوجه وحلاوة اللسان والكرم وحسن استقبال الضيوف وإكرامهم. ولا ننسى المطبخ اللبناني المعروف بأطباقه الشهية.

ومناطق الجذب السياحي في لبنان في فصل الصيف كثيرة. حيث تحفل منطقة الجبل بأجمل مراعٍ ومنتجعات ومراكز الاصطياف الشهيرة التي تستقطب سنوياً مئات الآلاف من السياح خاصة العرب. حيث يتجدد موسم الاصطياف سنوياً بالمهرجانات والاحتفالات وغيرها من فعاليات الترفيه والمتعة. كل ذلك تخدمه بنية سياحية عامرة بكل ما يلبي رغبات وأذواق السياح والمصطافين. بالإضافة إلى توافر أحدث المرافق الرياضية والطبية والثقافية ومراكز التسوق الفاخرة.

وقالت رئيسة لجنة مهرجانات بعلبك مي عريضة. إن المهرجان سيقدم عرض النيران الطائرة، الذي أعدته الفنانة الكندية ديبرا براون. وذلك خلال الأيام 7-9 تموز/ يوليو الجاري. كما إن برنامج مهرجانات بيت الدين لهذا العام يشتمل على ست حفلات موسيقية منوعة. ■